

## 通报

以下通报根据 TBT 协定第 10.6 条分发

1.	<p>通报成员: 泰国</p> <p>如适用, 所涉及的地方政府名称 (第 3.2 和 7.2 条):</p>
2.	<p>负责机构: 泰国工业部工业标准协会 (TISI)</p> <p>处理通知意见的机构或机构的名称和地址 (包括电话和传真号码、电子邮件和网站地址, 如果有的话) 如与上述不同, 应注明:</p> <p>WTO/TBT 谘询点及通知机构</p> <p>泰国工业标准协会(TISI), 工业部</p> <p>电话:(662)430 6831 转 2130</p>

	<p>传真:(662)354 3041</p> <p>电子邮件:thaitbt@tisi.mail.go.th</p> <p>网站:https://www.tisi.go.th</p>
3.	<p><b>通报依据的条款:</b> [X] 2.9.2,[ ] 2.10.1,[ ] 5.6.2,[ ] 5.7.1</p> <p><b>通报依据的条款其他:</b></p>
4.	<p><b>覆盖的产品:</b> 含碱性电解质的便携式密封二次镍电池和电池组 (ICS 分类号: 29.220.30)</p> <p><b>ICS:</b> <a href="#">29.220.30</a> <b>HS:</b> <a href="#">8507</a></p>
5.	<p><b>通报标题:</b> 关于含碱性或其他非酸性电解质的蓄电池和蓄电池组的部长级法规草案 - 便携式密封蓄电池组和由其制成的便携式蓄电池组的安全要求 - 第 1 部分: 镍系统 (TIS 62133 第 1-25xx 部分)</p> <p><b>页数:</b> 34 页 <b>使用语言:</b> 泰文 <b>链接网址:</b></p>
6.	<p><b>内容简述:</b> 部级法规草案要求蓄电池和蓄电池组符合含碱性或其他非酸性电解质的蓄电池和蓄电池组的标准——便携式密封蓄电池和由其制成的蓄电池组的安全要求——第 1 部分: 镍系统 (TIS 62133 第 1-25xx 部分)。本标准规定了含碱性电解质的便携式密封二级镍电池和蓄电池组在预期用途和合理可预见的误用下的安全运行要求和试验。本标准不包括医疗器械和电动汽车中使用的蓄电池和蓄电池组。</p>
7.	<p><b>目的和理由:</b> 预防欺骗性行为和保护消费者; 保护人类健康或安全</p>
8.	<p><b>相关文件:</b></p>

	IEC 62133-1:2017, 含碱性或其他非酸性电解质的蓄电池和蓄电池组 - 便携式密封蓄电池和蓄电池组的安全性要求- 第 1 部分: 镍系统
9.	<p><b>拟批准日期:</b> 待定</p> <p><b>拟生效日期:</b> 在《政府公报》上公布之日起 180 天后。</p>
10.	<b>意见反馈截至日期:</b> 自通报之日起 60 天
11.	<p>文本可从以下机构得到: <input type="checkbox"/> 国家通报机构 <input type="checkbox"/> 国家咨询点, 或其他机构的联系地址、传真及电子邮件地址 (如能提供):</p> <p>WTO/TBT 谘询点及通知机构</p> <p>泰国工业标准协会(TISI), 工业部</p> <p>电话:(662)430 6831 转 2130</p> <p>传真:(662)354 3041</p> <p>电子邮件:thaitbt@tisi.mail.go.th</p> <p>网站:<a href="https://www.tisi.go.th">https://www.tisi.go.th</a></p> <p><a href="https://members.wto.org/crnattachments/2023/TBT/THA/23_1382_00_x.pdf">https://members.wto.org/crnattachments/2023/TBT/THA/23_1382_00_x.pdf</a></p>

### NOTIFICATION

The following notification is being circulated in accordance with Article 10.6

1.	<b>Notifying Member:</b> <u>THAILAND</u> <b>If applicable, name of local government involved (Article 3.2 and 7.2):</b>
2.	<b>Agency responsible:</b> Thai Industrial Standards Institute (TISI), Ministry of Industry

**Name and address (including telephone and fax numbers, email and website addresses, if available) of agency or authority designated to handle comments regarding the notification shall be indicated if different from above:**

WTO/TBT Enquiry Point and Notification Authority  
Thai Industrial Standards Institute (TISI), Ministry of Industry  
Tel: (662) 430 6831 ext. 2130  
Fax: (662) 354 3041  
E-mail: [thaitbt@tisi.mail.go.th](mailto:thaitbt@tisi.mail.go.th)  
Website: <https://www.tisi.go.th>

3. **Notified under Article 2.9.2 [X], 2.10.1 [ ], 5.6.2 [ ], 5.7.1 [ ], 3.2 [ ], 7.2 [ ], other:**
4. **Products covered (HS or CCCN where applicable, otherwise national tariff heading. ICS numbers may be provided in addition, where applicable):** Portable sealed secondary nickel cells and batteries containing alkaline electrolyte (ICS code(s): 29.220.30)
5. **Title, number of pages and language(s) of the notified document:** Draft Ministerial Regulation on secondary cells and batteries containing alkaline or other non-acid electrolytes – safety requirements for portable sealed secondary cells, and for batteries made from them, for use in portable applications – part 1: nickel systems (TIS 62133 Part 1-25xx); (34 page(s), in Thai)
6. **Description of content:** The draft Ministerial Regulation mandates secondary cells and batteries to conform with the standard for secondary cells and batteries containing alkaline or other non-acid electrolytes – safety requirements for portable sealed secondary cells, and for batteries made from them, for use in portable applications – part 1: nickel systems (TIS 62133 Part 1-25xx).
- This standard specifies requirements and tests for the safe operation of portable sealed secondary nickel cells and batteries containing alkaline electrolytes, under intended use and reasonably foreseeable misuse.
- This standard does not cover secondary cells and batteries used in medical devices and electric vehicles.

7.	<b>Objective and rationale, including the nature of urgent problems where applicable:</b> Prevention of deceptive practices and consumer protection; Protection of human health or safety
8.	<b>Relevant documents:</b>  IEC 62133-1:2017 Secondary cells and batteries containing alkaline or other non-acid electrolytes - Safety requirements for portable sealed secondary cells, and for batteries made from them, for use in portable applications - Part 1: Nickel systems
9.	<b>Proposed date of adoption:</b> To be determined  <b>Proposed date of entry into force:</b> After 180 days following the date of its publication in the Government Gazette.
10.	<b>Final date for comments:</b> 60 days from notification
11.	<b>Texts available from: National enquiry point [ ] or address, telephone and fax numbers and email and website addresses, if available, of other body:</b>  WTO/TBT Enquiry Point and Notification Authority Thai Industrial Standards Institute (TISI), Ministry of Industry Tel: (662) 430 6831 ext. 2130 Fax: (662) 354 3041 E-mail: <a href="mailto:thaitbt@tisi.mail.go.th">thaitbt@tisi.mail.go.th</a> Website: <a href="https://www.tisi.go.th">https://www.tisi.go.th</a> <a href="https://members.wto.org/crnattachments/2023/TBT/THA/23_1382_00_x.pdf">https://members.wto.org/crnattachments/2023/TBT/THA/23_1382_00_x.pdf</a>